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sal se prosinec roku 1894 a ve Vladislavi se konala valná hromada Dobrovolné tělocvičné a hasičské Pjednoty. Právě na ní se přítomní usnesli, že vznikne oficiální hasičský sbor. Přihlásilo se k němu celkem 40 
členů a starostou jednoty byl zvolen pan Josef Šmarda. 

A tak si dne 8. prosince SDH Vladislav tento zásadní milník svých dějin připomněl. Oslavy 130 let od založení 
začaly mší svatou za zemřelé hasiče a jejich rodiny, následně otec P. Vojtěch Loub požehnal nové soše svatého 
Floriána, která nyní zdobí prostranství před hasičskou zbrojnicí, a poté mohli návštěvníci nahlédnout do 
dobových kronik, prohlédnout si vybavení a zhlédnout ukázky činnos� hasičů. 

Všem členům děkuji za 130 let jejich nezištné pomoci druhým a přeji jim, aby se z každého výjezdu vždy v 
pořádku vrá�li domů.       senátorka Hana Žáková

Děkuji současné starostce sboru Pavlínce Havlenové za pozvání. Vážím si ho o to víc, že k vladislavským 
hasičům mám osobní vztah. Když jsem před 35 lety začala pracovat v Brně, dojížděla jsem do práce vlakem a v 
něm jsem se poznala s Pavlínky dědečkem, panem Havlenou, který ke sboru neodmyslitelně patřil. I když se na 
nás dnes již bohužel dívá seshora, věřím, že by byl na svůj sbor hrdý. 

Po dětské čás� programu nastoupil Adventní žesťový soubor, který svým hudebním vystoupením doplnil 
slavnostní náladu. Melodie, které se nesly vzduchem, dokreslovaly půvabnou scenérii rozsvíceného stromu 
a měly moc navodit pocit klidu a pohody. Kombinace hudby a zpěvu byla příjemným zážitkem, který spojoval 
všechny přítomné v jedné vlně rados� a očekávání Vánoc.

Jan Havlena

Po celou dobu konání akce byly k dispozici teplé nápoje, jako je čaj, svařené víno, které přispěly k zahřá� 
účastníků v chladném podzimním počasí. Lidé se scházeli, povídali si, smáli se a užívali si vzájemnou přítomnost, 
což je možná jedním z nejkrásnějších aspektů těchto tradičních setkání. Vzduch byl prosycen vůní pečených 
dobrot a zvuky smíchu, což přispělo k příjemné atmosféře celého večera.

V pátek 30. listopadu 2024, od 17:00 
hodin, se ve Vladislavi, konkrétně u 

hasičské zbrojnice, uskutečnilo tradiční 
rozsvícení vánočního stromu, které každoroč-
ně přitahuje pozornost nejen místních 
obyvatel, ale i rodin a přátel z okolí. Tato 
událost  je  j i ž  d louholetou  součás� 
předvánoční atmosféry a stává se příležitos� 
p r o  s e t k á n í  a  s d í l e n í  r a d o s � 
v období, které je pro mnohé z nás spojeno 
s rodinnými tradicemi a vzpomínkami.

 Celou akci zahájily dě� z mateřské školy, 
které si pečlivě připravily a nacvičily pestré 
pásmo básniček a koled. Jejich vystoupení bylo 
obzvlášť kouzelné, neboť probíhalo za 
hudebního doprovodu, což dodalo celému 
programu na atmosféře a emo�vní síle. Po 
skončení jejich vystoupení měly malé 
umělkyně a umělci možnost potěšit všechny 

přítomné �m, že rozdávali napečené perníčky, které nádherně voněly. Tímto gestem se postarali o sladké 
dovršení jejich vystoupení a přispěli k celkové vánoční atmosféře.

Tato událost měla také charita�vní rozměr. V rámci akce měli lidé možnost odevzdat vánoční dárky pro dě�, 
které byly zasaženy povodněmi. Tímto způsobem se organizátoři snažili podpořit rodiny, které procházejí těžkým 
obdobím a potřebují pomoc a solidaritu od nás všech. Zájem a ochota přispět na dobrou věc ukázaly, jak silné 
a soudržné vazby vládnou v rámci naší obce.

   Celkově lze říci, že rozsvícení vánočního stromu ve Vladislavi bylo nejen krásným kulturním zážitkem, ale také 
příležitos� k šíření vánočního ducha, který spojuje lidi v lásce, rados� a ochotě pomáhat druhým.

Oslavy 130 let od založení SDH Vladislav

Rozsvícení vánočního stromu
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A co by to bylo za Vánoce bez tradičních zvyků, jako je čertovský rej, který 
nejen dě�, ale i dospělé dokáže rozesmát? Vánoční trhy, které se rozsvěcují na 
náměs�ch našich měst, nabízejí pestrou paletu zážitků a vůní. Rozsvícení 
vánočního stromu, které je vždy obklopeno zástupy lidí, je nejen krásným 
symbolickým aktem, ale také příležitos� k setkání a sdílení rados� s ostatními.

jak rychle plyne čas, si často uvědomujeme, až když se ocitneme na prahu 
těch nejkrásnějších svátků v roce. Rok 2024 uběhl jako voda a my opět stojíme 
na prahu období, které je pro mnohé z nás synonymem rados�, pohody 
a vzájemného porozumění. Čas adventu a Vánoc s sebou nese nejen příjemné 
vzpomínky, ale také příležitost k zamyšlení nad �m, co pro nás tyto sváteční 
chvíle znamenají.

Advent, období přípravy na Vánoce, je časem, kdy se v našich srdcích 
probouzí touha po klidu a harmonii. Je to doba, kdy se zastavíme v tom rychlém 
tempu našich každodenních životů, abychom si uvědomili, jak důležité je trávit 
čas s našimi blízkými. Nechte se unést kouzlem tohoto období, obklopte se 
rodinou a přáteli, a společně si užijte nezapomenutelné chvilky, které utvářejí 
naše vzpomínky.

Rodinné setkání, pohoda v domácím prostředí, to všechno vytváří 
atmosféru, kterou si všichni tak dobře pamatujeme. Společné pečení cukroví, 
příprava tradiční vánočky, nebo snad i kapra na štědrovečerní tabuli, to vše je 
součás� svátečního rituálu, který spojuje generace. Různé vánoční koledy, 
které zní z našich domovů, vnáší do našich srdcí pohodu a radost, ať už je 

zpíváme sami, nebo se raději zaposloucháme do jejich melodie.

Vážení občané, 

Závěrem mi, vážení spoluobčané, dovolte, abych vám popřál, aby letošní 
vánoční svátky byly pro vás naplněny štěs�m, láskou a rados� v kruhu těch 
nejbližších. Ať už prožijete tyto chvíle jakkoli, doufám, že v sobě naleznete klid a 
pohodu, které si vánoční čas zaslouží. A do nového roku 2025 vám přeji hodně 
štěs�, pevné zdraví, lásku a úspěch ve všech vašich osobních i pracovních 
snahách. 

Nezapomínejme, že právě v těchto chvílích, kdy se spojíme se svými 
blízkými, vytváříme vazby, které nás posilují a dávají nám sílu čelit výzvám, 
které nám život přináší. Přejme si, aby vánoční duch, který nás obklopuje, 
přetrval i v následujících měsících a abychom se vrá�li k hodnotám, které nás 
spojují. Přeji vám klidné a požehnané svátky!

Váš starosta Jan Havlena

Všem nám přeji, abychom ve svém životě nečekali na „příhodnější chvíli“ 
nebo „op�mální podmínky“, ale abychom vzali každý den jako jedinečný, veliký 
dar, jako příležitost k dobru, které můžeme vnést do prostředí a doby, v nichž 
žijeme. Ať o těchto svátcích rozdáme i dostaneme spoustu darů, které nelze 
koupit ani zabalit, ale které můžeme darovat i přijmout: lásku, blízkost 
a pozornost.

A já si říkám: A tehdy, u Pepíka, jsme si skutečně mysleli, že právě teď 
prožíváme ten zlatý čas a je to super?

Milí obyvatelé Vladislavi,

Jistě jsme to při prohlížení fotek každý zažili: „Jé, Pepík, to tady ještě byl! No, 
už je to deset let, co není mezi námi! Ten čas tak le�! No, ale byly to tehdy zlaté 
časy!“

Jedné mé kamarádce na jaře náhle zemřel syn na covid. I když to byla tehdy 
těžká doba a chtěli jsme ji mít za sebou, co by za to dnes dala, kdyby tady byl!

Můj kamarád Jirka zvaný Dědek mi vždycky opakuje: „Právě dnes je ten 
zázrak! Co bude, na to já kašlu, ať si lidé nadávají. Dnes je ten zázrak, právě dnes 
žiju život se svým Hospodinem! A tak jsem dnes v obchodě paní kvě�nářce 

pochválil halenku, protože dnes je ta šance, zítra už možná nebude. A jak byla 
ráda! A moje maminka,“ �m myslí svou ženu Bohunku, „má na zdi pověšené 
heslo: Pokud pomoci můžeš, pomoci musíš.“

nedávno jsem se dostal k jednomu hezkému textu kněze a salesiána 
Ladislava Heryána, kterého mnozí můžete znát z knih, televize nebo přednášek 
na internetu. Říkal jsem si, že ten text může být dobrým průvodcem jak pro 
dobu adventní, tak i pro vánoční svátky. Jmenuje se: Dnes je ten zázrak:

Požehnaný advent a krásné vánoční svátky!

Ano, tak mne Dědysek školí. Právě dnes je ten zázrak, ta šance, právě dnes 
máme všechny svoje Pepíky u sebe. Po desí� letech, až tu Pepík nebude, si 
budeme moci říct: Ano, byl to tehdy zázrak, stejně jako je to zázrak i dnes, už 
deset let se ten zázrak denně opakuje. Deset let ode dne, kdy jsem si tuto 
pravdu uvědomil.

o. Vojtěch Loub, duchovní správce

DUCHOVNÍ SLOVO

iž po druhé, v sobotu 9 listopadu 2024, jsme se sešli na akci Odpoledne Js deskovkami. Tentokrát se tato akce uskutečnila v knihovně pod taktovkou 
nové knihovnice. 

Her bylo na výběr opět mnoho a na své si nově přišli i fanoušci počítačových her. 
K dispozici jim byly 2 stolní počítače, které jsou volně přístupné pro všechny 
návštěvníky knihovny v půjčovní době.

Děkujeme všem hráčům za přízeň a těšíme se i v novém roce.  Jana Suchánková

Kdo si hraje, nezlobí  poslední říjnovou sobotu se ve vladislavské sokolovně představil ochotnic-Vký spolek z Brtnice se svojí hrou Nájemníci. Představení přitáhlo pozornost 
nejen místních obyvatel, ale i lidí z okolních vesnic. 

Příběh sledoval skupinu nájemníků, kteří žijí v činžovním domě a rozvíjí se mezi 
nimi sple�té vztahy, konflikty a tajemství. O přestávce mohli návštěvníci využít 
nabídku občerstvení. Po představení následovaly ovace, diváci chválili nejen 
výkony herců, ale i atmosféru, kterou dokázali vytvořit. Jsme rádi, že se pořádání 
divadelních představení osvědčilo a v roce 2025 se mají příznivci ochotníků opět na 
co těšit.       Radka Dvořáková

Divadelní představení 
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 neděli 27. října se na kluziš� ve Vladislavi uskutečnila tradiční Halloween party. Akce se celkem zúčastnilo kolem 40 dě�. Vše vypuklo okolo tře� hodiny odpoledne. VPřipraveno bylo jako vždy několik zábavných soutěží. Dě� si mohly namíchat a vypít kouzelný lektvar, nebo si vyrobit strašidelný balonek. Nechybělo ani oblíbené 
tancování, nebo tradiční hra dýňovaná a dýňová tombola. Připraven byl i fotokoutek pro malé i velké.

I letos byli oceněni vítězové za nakreslení nejhezčího obrázku, za vyřezání nejstrašidelnější dýně a za nejstrašidelnější masku, a to jak v dětské, tak v dospělácké kategorii. 
Pro návštěvníky tu nechyběla ani nafukovací skluzavka, za jejíž provoz děkujeme rodině Hábichových. Celou akcí opět provázel DJ Ludwa, nechybělo bohaté občerstvení, 
k zakoupení byla také cukrová vata nebo další pochu�ny. Ještě jednou moc děkujeme všem, kdo se Halloween party zúčastnili, i těm, kteří ji pomáhali připravit. Pořádání akce 
bylo i letos podpořeno Městysem Vladislav.

Jako každý rok byla Halloween party poslední akcí letošní sezony na kluziš�. Všem děkujeme za další povedený rok a těšíme se na Vás v roce příš�m. Aktuality a seznam 
všech akcí, které pořádá „TJ Vladislav, oddíl Sport pro všechny“ najdete na našem Facebooku @KluzisteVladislav, nebo se je dozvíte prostřednictvím obecního rozhlasu, 
ale také zde ve zpravodaji. Na závěr nám dovolte popřát Vám klidnou adventní dobu, pohodové proži� Vánoc, dětem bohatou nadílku od Ježíška a šťastný vstup do nového 
roku.           Tým Kluziště Vladislav

V pátek 25. října mohli dospělí i dě� strávit pozdní odpoledne podzimním 
tvořením. Dě� si vytvořily strašidelné svícny, ve spolupráci s rodiči si někteří 

vyrobily krmítko pro ptáčky, ale hlavním tématem bylo pro malé i velké dlabání dýní.  
Dýně není to�ž jen rostlina, byť patří k nejstarším užitkovým a kulturním rostlinám 
lidstva, ale úžasný materiál k podzimním dekoracím. Dobře vypadají samotné dýně 
seskupené u vchodu do domu nebo na schodech. A chceme-li zvýšit jejich 
dekora�vní účinek, můžeme některé z nich proměnit na strašidla tak, že je vyřežeme 
a dovnitř vložíme svíčku. 

Dýně jsou tak jedním z hlavních symbolů Halloweenu, svátku, který je spjat 
s tradicemi a zvyky starých Keltů. Vysmá� či zamračení strašáci zdobí nejednu 
zahrádku či zápraží - a nejinak tomu bylo po tomto tvoření i ve Vladislavi. Dě� si 
odnášeli domů dýně velmi strašidelné, některé zubaté, ale i bez zubů, z některých se 
staly kočky, jiné byly legračně hrůzostrašné, zkrátka dle vkusu tvůrce. 

Milada Havelková

Halloweenské tvoření

Halloweenské oslavy

Za Hospůdku u hřiště Lenka Vaverková

V sobotu 16. listopadu bylo v naší Hospůdce krásně jako v pohádce. Společně 
jsme se vydali hledat poklad a zahráli si na Popelku. Pak následovala svíčkami 

osvětlená procházka s lampiony k Balatonu, světélka navodila krásnou atmosféru. 
V lese na nás čekal Krakonoš, který dětem rozdal perníčky, a Anděl, jemuž dě� 
pošeptaly svá přání. Děkujeme rodičům a dětem za krásné kostýmy. A jak to 
v pohádkách bývá, zazvonil zvonec... Hospůdka děkuje za skvělou účast a přeje, ať se 
všechna přání vyplní. Jednomu velkému přání jsme chtěli pomoci i my, a proto jsme 
se rozhodli dobrovolné vstupné věnovat Petře Roubínkové a jejímu synovi Matymu.

Pohádková cesta s lampionem
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Tradiční přivítání občánků mezi nové obyvatele proběhlo v obřadní síni úřadu v sobotu 16. listopadu. Přivítáno bylo celkem 9 dě�, z toho 7 z Vladislavi a 2 ze Smrku, 6 
děvčátek a 3 chlapci. V oficiální čás� nechyběl projev starosty a vystoupení dě� z MŠ Vladislav s pásmem básniček a písniček. Věříme, že toto setkání všem přítomným 

zpříjemnilo listopadové dopoledne. Budeme se těšit na setkání v roce 2025.
Radka Dvořáková

Vítání občánků
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e čtvrtek 23. listopadu se konalo v prostorách obecního úřadu oblíbené Vadventní tvoření, které přilákalo spoustu krea�vců.
Pro dě� bylo připraveno tvoření vánočních ozdob, které si mohly odnést domů 

jako originální dekoraci na vánoční stromeček. K dispozici byl také fotokoutek. Ani 
milovníci dobrého jídla a pi� nepřišli zkrátka. Po celou dobu bylo připraveno 
občerstvení – voňavé palačinky a horký punč vytvořily tu pravou adventní 
atmosféru. Vůně těchto pochoutek se linula celým prostorem a lákala k zastavení 
a ochutnání. 

Hlavním lákadlem setkání bylo tvoření vánočních dekorací. Návštěvníci si mohli 
pod vedením zkušených lektorů vyrobit věnce, svícny, ozdoby i další originální 
výzdobu, kterou si odnesli do svých domovů. Vznikaly nádherné výtvory plné 
fantazie, barev a vánočního ducha.

Akce probíhala v přátelské a tvořivé atmosféře, která navodila tu správnou 
vánoční náladu. Děkujeme všem, kteří se účastní, a těšíme se na další setkání.

Dana Augus�nová  

 Adventní tvoření přilákalo malé 
 i velké návštěvníky 

V sobotu 19. října nám k tradičnímu pouštění draků vyšlo ideální počasí ‒ foukal vítr a sví�lo sluníčko. Na obloze tak tančili třeba motýlci, sovy nebo třeba 
chobotnice, nechyběli ale ani ručně vyrábění draci. Po skončení drakiády jsme společně opekli špekáčky a jablíčka. Jako každý rok jsme dělali pečené brambory, 

které moc chutnají dětem i rodičům. Soutěž o nejvyšší dračí let a dárkovou poukázku do Dráčika vyhrál Tomáš Svoboda, ještě jednou moc gratulujeme. Za krásné dýně 
děkujeme Michalu Burianovi, za draky Karolíně Kudláčkové a těšíme se opět za rok!   Za Hospůdku u hřiště Lenka Vaverková

Drakiáda
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áme za sebou dvanáctý ročník hasičské soutěže O vánočního kapra. MNechyběl sníh, svařák, koledy, kapři a hlavně 10 soutěžních družstev. 
Všechna družstva běžela na 2 béčka, kdy je na konci dráhy čekaly sklopné terče. 

Nejsilnější zastoupení bylo v mužské kategorii, ve které se sešlo šest družstev. Na 
tře�m místě skončili dobrovolní hasiči z Lipníku s časem 21,90 sec. O první místo byl 
velký boj, rozhodovaly se�ny. Nakonec nejrychlejší byli kluci z O�na s výsledným časem 
18,63 sec, na záda jim dýchali Svobodovi z Výčap, kteří dokončili útok za 18,68 sec. Mnohokráte děkujeme všem sponzorům a v neposlední řadě také všem závodní-

kům a divákům, kteří zavítali na tuto soutěž nasát vánoční atmosféru.  

V ženské kategorii byly k vidění pouze místní dívky, které dokončily útok s časem 
25,53 sec. 

Jan Havlena 
O polovinu méně družstev bylo v kategorii muži nad 35 let. První místo udolali 

dobrovolní hasiči z Přibyslavic s časem 21,47 sec. O chvilku déle trval požární útok 

chlapům ze Studence, � zastavili časomíru na hodnotě 24,21 sec. Sousední Pozďa�n si 
doběhl s časem 31,85 sec pro pěkné tře� místo. 

Všechna družstva si při vyhlášení došla pro ceny, diplomy a na tři nejlepší družstva 
v každé kategorii čekali v kádi živí kapříci. 

O Vánočního kapra již po dvanácté

o všechno zažíváme ve školce s Motýlky a Zajíčky? Každý den je plný smíchu, Cobjevování a nových zážitků. Dě� z Motýlků (24 dě� a 2 učitelky) i Zajíčků (28 
dě�, 2 učitelky a asistentka pedagoga) se poslední dobou nenudily ani chvilku.

Další zajímavou akcí byla spolupráce s místní knihovnou, kde si dě� poslechly 
pohádku, hledaly knihy podle barev a skládaly obrázky. Samozřejmě nezapomíná-
me ani na tradiční událos�, jako je vánoční fotografování. A protože máme šikovné 
básníky a zpěváky, pět dě� se zapojilo do Vítání občánků. Do konce roku se těšíme 
na Mikuláše, Ježíška, Vánoční pohádku a procházku do Betléma, kde budeme plnit 
zábavné úkoly. Také si společně postavíme betlém v knihovně!

Rodičům posíláme velké díky za pomoc se sběrem papíru. Letos jsme překonali 
magickou hranici – nasbírali jsme více než tunu! To je opravdu rekord!

V poslední době jsme se zaměřili na zdravý životní styl. Dě� se učily správné 
technice čištění zubů, což bylo součás� preven�vního programu. Poprvé jsme také 
jeli autobusem na výlet do Alternátoru v Třebíči. I přes menší komplikace 
s dopravou na divadlo Rarášci a Vesmír jsme situaci vyřešili náhradním programem 
v Muzeu Třebíče.

Každý den ve školce je nový příběh. A my už se těšíme, co všechno přinese další 
rok!      Vlasta Havlenová   

Hrajeme si, učíme se, objevujeme svět!

ikulášský rej ve Vladislavi, se letos poprvé konal ve středu obce před Mhasičskou zbrojnicí, přilákal množství dě� i dospělých, kteří se chtěli 
zapojit do této tradiční kouzelné akce. Nadpozemské bytos� se k nám přiblížily 
parkem, v jejichž doprovodu se rozléhaly pekelné zvuky a světla. Na první pohled 
to vypadalo jako scéna z pohádky – Mikuláš ve svém majestátním pláš�, andělé 
se zářivými křídly a čer� s rohy a škodolibými úsměvy. Každý z těchto tří symbolů 
představoval něco jiného: Mikuláš s dárky a laskavos�, andělé s dobrotou 
a nadějí a čer�, kteří přinášeli špetku napě� do celého večera

Dě�, které byly odvážné a chtěly si zasloužit odměnu, musely prokázat svou 
zdatnost a s nervozitou v hlase se snažily potěšit Mikulášovy uši. Nešlo jen o strach 
z čertovských klepet, ale také o touhu udělat radost a vyjádřit se. Malí hříšníci, jak 
se sami označovali, přicházeli s písničkami a básničkami, které si pečlivě připravili. 
Každý výkon byl odměněn potleskem a úsměvem Mikuláše, a tak se atmosféra plná 
napě� a očekávání proměnila v radostné veselí. 

Na závěr večera, i přes drobné obavy z pekelných osudů, nikdo nebyl skutečně 
„předán peklu“. Všechny dě� si odnesly domů nejen sladkos�, ale i pocit úspěchu 
a rados� z toho, že se zapojily do této tradice a potěšily své blízké. Pro všechny 
přítomné byla k dispozici široká nabídka teplých nápojů jak nealkoholických, tak 
i alkoholických. Kdo měl chuť, mohl si vychutnat horký čaj, voňavou kávu, sladký 
punč či svařené víno. 

Celý mikulášský rej se tak stal nejen oslavou tradice, ale také příležitos� pro lidi 
z obce, aby se setkali, pobavili a užili si magické chvíle strávené v kolek�vu svých 
blízkých. Atmosféra byla prosycena štěs�m a pocitem sounáležitos�, což dělalo 
z této událos� nezapomenutelný zážitek pro všechny generace. Jan HavlenaMikulášský rej ve Vladislavi   
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ź směnu pozemku p. č. 326 orná půda o výměře 9 089 m² ve vlastnictví Městyse Vladislav za 
pozemek p. č. 1383/12 trvalý travní porost o výměře 9 028 m² v katastrálním území Vladislav 
za pozemek p. č. 1383/12 trvalý travní porost o výměře 9 028 m² v katastrálním území 
Vladislav ve vlastnictví pana M. D., Vladislav č. p. 41 a pana V. D., Vladislav č. p. 41. Městys 
Vladislav přistupuje k záměru směnit pozemek p. č. 326 za pozemek p. č. 1383/12, a to 
z důvodu, že na čás� pozemku p. č. 1383/12, resp. po celé jeho délce, bude vybudována 
stavba cyklostezky Třebíč Vladislav a podmínkou vlastníka pozemku je směna celého 
pozemku za pozemek jiný.

Rada městyse projednala cenovou nabídku Ateliéru M&P architek�, Ing. M. Veličková a Ing. P. 
Velička, na zpracování dokumentace pro povolení záměru, obstarání závazných stanovisek 
dotčených orgánů, obstarání povolení záměru, shrnu� výsledků a zapracování podmínek 
rozhodnu� či souhlasu do návrhu stavby, dokumentace pro provedení stavby, soupis prací 
a dodávek, dozor projektanta. Cenová nabídka se týká projektu úpravy veřejného prostranství v 
okolí víceúčelového hřiště a rybníka v Sádkách ve Vladislavi. Celková nabídková cena 396.000 Kč 
bez DPH. Rada městyse se usnesla, že u místně příslušného stavebního úřadu nejprve zjis� 
informace, zda pro stavbu tohoto typu (úprava terénu) je zapotřebí vydávat nějaký druh povolení 
záměru.

uzavření Smlouvy č. 1643/B/5617510236/2024 o poskytnu� finančních prostředků z rozpočtu 
Státního fondu dopravní infrastruktury na rok 2024, mezi Státním fondem dopravní infrastruktury, 
IČ 70856508, zast. Ing. Z. H., jako poskytovatelem, a Městysem Vladislav. Finanční prostředky ve 
výši 1 530 447 Kč se poskytují na financování akce „Chodníky v průtahu městysem Vladislav“ – 
OBLAST1“ – ISPROFOND 5617510236. Poskytnutá částka odpovídá 85 % celkových uznatelných 
nákladů akce, které činí 1 800 526,09 Kč vč. DPH po odečtu neznatelných nákladů ve výši 296 
205,66 Kč vč. DPH z předpokládané celkové ceny akce 2 096 731,75 Kč vč. DPH. 

Zastupitelstvo městyse projednalo a následně schválilo 

Různé:

Rada městyse projednala a následně schválila 

uzavření Dodatku č. 4 k pachtovní smlouvě o pachtu zemědělských pozemků v katastrálním území 
Střížov u Třebíče uzavřené mezi Městysem Vladislav, jako propachtovatelem, a Zemědělským 
družstvem Kožichovice, IČ 139718, zast. předsedou představenstva panem Bc. J. F. a místopředse-
dou panem V. P., jako pachtýřem. Uzavření Dodatku bylo vyvoláno z důvodu změny obdělávané 
výměry u pozemku p. č. 126/7, kdy část tohoto pozemku byla využita k výsadbě Aleje parašu�stů 
a pachtýř tuto část nemůže zemědělsky využívat. 

ź žádost paní M.S., Vladislav č. p. 101, o pronájem nebytových prostor v budově MŠ č. p. 50 za 
účelem zřízení provozovny pedikúry a žádost paní H. V., Vladislav č. p. 198, o pronájem 
nebytových prostor v budově MŠ č.p. 50 za účelem zřízení provozovny homeopa�cké 
poradny. Rada městyse souhlasí s uzavřením nájemních smluv za následujících podmínek: 
nájem bude uzavřen na dobu neurčitou, čisté nájemné činí 300 Kč/m2, záloha na elektrickou 
energii ve výši 200 Kč/měsíc (vyúčtování 1x ročně podle skutečného stavu na odpočtovém 
elektroměru), záloha na topení a teplou vodu ve výši 675 Kč/měsíc a vodné a stočné ve výši 
200 Kč/měsíc. 

ź uzavření smlouvy o poskytnu� dotace - účelem smlouvy je poskytnu� účelové finanční 
podpory ve výši 150.000 Kč z Fondu Vysočiny na realizaci projektu „Veřejná zeleň Vladislav 
2024“. Celkové náklady projektu činí 250 000 Kč, výše dotace 150 000 Kč (60 %), vlastní podíl 
městyse Vladislav 100 000 Kč (40 %).

ź uzavření Smlouvy o úhradě nákladů na úklid a nakládání s odpady tabákových výrobků mezi 
NEVAJGLUJ a.s., IČ 19180632, (dále jen „společnost“) a Městysem Vladislav. Předmětem 
smlouvy je závazek společnos� hradit obci paušálně náklady vynaložené obcí na úklid 
odpadu z tabákových výrobků, jehož se koneční uživatelé zbavují mimo místa k jeho 
ukládání, a na následnou přepravu a zpracování tohoto odpadu a soustřeďování odpadu 
z tabákových výrobků v rámci obecního systému odpadového hospodářství ve společných 
nádobách na směsný komunální odpad, včetně speciálních sběrných nádob na odpad 
z tabákových výrobků umístěných na veřejném prostranství, a na jeho přepravu a 
zpracování. Předmětem této smlouvy je závazek obce poskytovat „společnos�“ pravdivé a 
úplné údaje o nákladech vynakládaných obcí specifikovaných výše. Smlouva je uzavírána na 
dobu neurčitou. Bližší informace jsou uvedeny ve smlouvě.

ź Starosta J. Havlena informoval, že výstavba parkoviště u zdravotního střediska pokračuje 
podle časového harmonogramu. Výstavba parkoviště s 9 parkovacími místy má být 
dokončena do konce listopadu.

Rada městyse na základě Zprávy o hodnocení a posouzení nabídek na veřejnou zakázku malého 
rozsahu na služby s názvem „Místní energe�cká koncepce obce Vladislav“, a na základě 
doporučení hodno�cí komise ve složení J. Havlena, F. Dvořák a P. Koukal, která se sešla dne 25. 7. 
2024 ve 12:00 hodin v kanceláři starosty městyse, rozhodla o uzavření smlouvy o dílo s firmou 
EGÚ Brno, a.s., IČ 46900896, která nabídla cenově nejvýhodnější nabídku ve výši 132.000 Kč bez 
DPH. Celková cena vč. DPH činí 159.720 Kč. Dokončení a předání díla objednateli nejpozději do 15. 
12. 2025.

Zápis z jednání rady městyse Vladislav ze dne 17. 7. 2024, 25. 9. 2024, 16. 10. 2024, 6. 11. 2024, 
20. 11. 2024

ź zprávu o průběhu veřejnosprávní kontroly Základní školy a mateřské školy Vladislav k datu 
30. 6. 2024. Kontrolu provedl Ing. F. N., IČ 44952554. Předmětem prověrky je výběrové 
přezkoušení informací obsažených v účetnictví organizace za období od ledna do prosince 
2023 a za období leden až červen 2024 a zhodnocení používaných účetních metod a ocenění 
majetku. Předmětem prověrky je dále zhodnocení souladu hospodářských operací 
a právními předpisy, posouzení vnitřního kontrolního procesu a rozpočtového procesu 
a kontrola čerpání účelových prostředků. Posouzení účelnos� a hospodárnos� nákladů. 
Závěrečné konstatování: účetnictví organizace za sledované období roku 2024 je vedeno 
v souladu s platnými právními předpisy, je přehledné a správné. Účetní závěrka sestavená 
k 31. 12. 2023 podává věrný a poc�vý obraz účetnictví.

ź uzavření Smlouvy o zpracování žádos� o dotaci a analýzy, zajištění organizace výběrového 
řízení a poskytování dotačního managementu mezi Městysem Vladislav, jako objednatelem 
a ALNIO Group s.r.o., IČ 293 05 497, zast. jednatelem Ing. J. Ch. Na základě této smlouvy 
bude poskytovatel objednateli poskytovat služby v rámci dotačního �tulu „Operační 
program Životní prostředí 2021-2027, Specifický cíl 1.5 – Podpora přechodu na oběhové 
hospodářství účinně využívající zdroje“. 

ź základní podmínky prodeje pozemků p. č. 489/3 a p. č. 1604/11 (podle geometrického plánu 
č. 740-2272/2021) v katastrálním území Vladislav. Tyto pozemky jsou v současné době ve 
vlastnictví ČR-správy železnic, IČ 70994234, Praha, Dlážděná 1003/7 a záměrem je jejich 
převod do vlastnictví Městyse Vladislav. 

ź Místostarosta J. Oborný poděkoval vladislavským dobrovolným hasičům za pomoc při 
likvidaci následků povodní v obci Nové Heřminovy, za ak�vní přístup při preven�vních 
činnostech a při odstraňování popadaných stromů na území městyse.

ź žádost Správy železnic, s.o., Oblastní ředitelství Brno, o vyjádření, popř. souhlas Městyse 
Vladislav se zrušením nevyužívaného železničního přechodu P3855 km 42,364 na tra� 
Střelice‒Okříšky (přechod nad restaurací ve Vladislavi). Snahou Správy železnic s.o. je 
odstraňovat nebezpečná místa na tra� a těmi jsou i železniční přejezdy a přechody. 
Zrušením přechodu se tak zamezí oficiálnímu vstupu do kolejiště. 

Rada městyse na základě Zprávy o hodnocení a posouzení nabídek na veřejnou zakázku malého 
rozsahu na služby „Zavedení energe�ckého managementu v městysi Vladislav“, kterou pro 
městys zpracoval spolek Sdružení místních samospráv České republiky, z.s., IČ 75130165, rozhodla 
o uzavření smlouvy se společnos� ENSYTRA s.r.o., IČ 28582136, která nabídla nejvýhodnější 
cenovou nabídku ve výši 178.000 Kč. Druhý účastník zadávacího řízení společnost ASITIS s.r.o., 
IČ 07836686, nabídla cenu ve výši 269.000 Kč. 

Zápis z jednání zastupitelstva Městyse Vladislav konaného dne 25. 9. 2023

ź prodej pozemku p. č. 1550/4 ostatní plocha o výměře 150 m², jenž byl oddělen na podkladě 
geometrického plánu č. 763-52980/2023 z pozemku p. č. 1550/1 ostatní plocha 
v katastrálním území Vladislav. Pozemek se nachází podél budovy firmy Tanex Vladislav s.r.o. 
a od místní komunikace je oddělen betonovými obrubníky. V pozemku se nachází štěrková 
vrstva s nopovou fólií pro zajištění odvodnění obvodových zdí budovy firmy Tanex Vladislav, 
s.r.o., ta chce odkoupením pozemku narovnat stav užívací se stavem právním. Tento 
pozemek je pro Městys Vladislav nepotřebným majetkem a jeho prodejem nedojde ke 
zhoršení dopravní situace v místě samém. Zastupitelstvo městyse dále schválilo výši kupní 
ceny ve výši 150 Kč/m²

ź prodej pozemku p. č. st. 545 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 219 m² (pozemek pod 
stavbou hráze), pozemku p. č. 1614/1 vodní plocha o výměře 7 226 m² (zatopený pozemek), 
pozemku p. č. 1614/5 vodní plocha o výměře 1 203 m² (mokřad, zatopená plocha, plocha 
přítoku), pozemku p. č. 1614/4 vodní plocha o výměře 27 m² (plocha přítoku) a pozemku 
p. č. 1614/7 vodní plocha o výměře 558 m² (zatopený pozemek) v katastrálním území 
Vladislav, panu M. H., Lipník č. p. 125, jako vlastníkovi areálu vodní nádrže Balaton (stavby 
hráze, bezpečnostního přelivu, bývalé stavby úpravny vody a některých okolních pozemků), 
a to za cenu 52 Kč/m², která vychází ze znaleckého posudku č. 3831-14/2023 soudního 
znalce Ing. L. Krejčího. Celková výměra pozemků činí 9 233 m².

Zastupitelstvo městyse projednalo návrh starosty J. Havleny na poskytnu� finančního daru ve výši 
300 000 Kč obci Nové Heřminovy v Moravskoslezském kraji, která byla zasažena katastrofální 
povodní v září 2024. Záměr poskytnou finanční dar byl projednán paní Mgr. M. Hermanovou, 
starostkou obce Nové Heřminovy, která vyslovila velké poděkování. Finanční prostředky budou 
formou darovací smlouvy zaslány přímo na účet obce. V obci Nové Heřminovy pomáhají někteří 
členové SDH Vladislav s likvidací povodňových škod a z tohoto důvodu byla také obec Nové 
Heřminovy vybrána jako příjemce finančního daru.

ź Starosta J. Havlena informoval, že členové SDH Vladislav ve dnech intenzivních dešťů obešli 
vlastníky rodinných domů u řeky a občanům nabídli, v případě potřeby, pomoc. Zároveň 
preven�vně vystěhovali věci ze suterénu školky, pomáhali při pytlování písku, v rámci zásahů 
jednotky provedli odstraňování na komunikace popadaných stromů a v jednom případě 
provedli preven�vní zajištění střechy rodinného domu pro� zatékání vody.

Rada Městyse Vladislav projednala a následně schválila 

Ostatní účastníci zadávacího řízení: ASITIS s.r.o., IČ 07836686, cena bez DPH 239.300 Kč; Moore 
Advisory CZ s.r.o., IČ 09692142, cena bez DPH 373.760 Kč; PKV BUILD s.r.o., IČ 28149785, cena bez 
DPH 321.290 Kč; ENSYTRA s.r.o., IČ 28582136, cena bez DPH 189.500 Kč; AB Solartrip s.r.o., IČ 
64084701, cena bez DPH 329.000 Kč

Rada městyse projednala a následně schválila 

ź žádost pana J. Z., Hostákov č. p. 8 o odkoupení pozemku p. č. 1601/21 o výměře 46 m2, který 
v terénu plní funkci oplocené předzahrádky, a to minimálně 50 let a dále čás� pozemku p. č. 
1601/27 označené v geometrickém plánu č. 268-1/2023 novým parcelním číslem 1601/36 o 
výměře 22 m2. Tento pozemek je svažitý a nacházejí se na něm schody a zpevněná plocha 
sloužící jako přístup k rodinnému domu. Rada městyse se usnesla na zveřejnění záměru 
prodat shora uvedené pozemky. Žádost bude následně postoupena k projednání 
zastupitelstvu městyse.

ź žádost pana M. H., Lipník č. p. 125, o umožnění uložení inženýrské sítě ‒ přípojky nízkého 
napě� el. energie do obecních pozemků za účelem zřízení přípojky k pozemku st. p. č. 325 
v jeho vlastnictví. Podle sdělení žadatele bude v případě kladného rozhodnu� rady městyse 
na stavbu přípojky zpracována projektová dokumentace, která bude následně předložena 
radě městyse ke schválení. Následně bude uzavřena smlouva o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a po výstavbě přípojky smlouva o zřízení věcného břemene, jejíž přílohou 
bude geometrický plán pro zaměření průběhu přípojky. Věcné břemeno bude zapsáno do 
katastru nemovitos�. Za zřízení věcného břemene bude vypočítána úhrada, a to na základě 
Pravidel Městyse Vladislav pro zřizování věcných břemen na majetku Městyse Vladislav ze 
dne 3. 9. 2014, č. 67/2010-2014.

Rada městyse schvaluje 
ź v souladu s § 134 zák.č. 262/2006 Sb., řediteli Základní školy a mateřské školy Vladislav 

odměnu ve výši 35.000 Kč. Odměna byla schválena na základě vyhodnocení plnění úkolů 
v jednotlivých oblastech dlouhodobé koncepce rozvoje školy. Mimořádná odměna bude 
vyplacena z prostředků státního rozpočtu, nikoli z rozpočtu obce. 

ź žádost Římskokatolické farnos� Vladislav, zastoupené panem Mgr. P. O., administrátorem, 
o poskytnu� finančního daru ve výši 20.000 Kč na opravu věžních hodin a nutné čás� 
elektroinstalace v kostele ve Vladislavi. Rada městyse se usnesla na poskytnu� finančního 
daru ve výši 20.000 Kč. 

Rada městyse projednala 

Informace ze zasedání zastupitelstva a rady městyse
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 letošním roce oslavil fotbal ve Vladislavi 95 let od založení, proto si shrneme Vsezonu 2023/2024 z pohledu našich mužstev. Do sezony jsme vstupovali celkem 
se 4 mužstvy, mladší přípravka, starší přípravka, mladší žáci a muži. Mládežnická 
mužstva hrají okresní přebor, mužstvo mužů po loňském postupu do 1. b třídy se 
účastní krajských soutěží. Jelikož pro nejmladší kategorii předškoličku není vypsána 
žádná oficiální soutěž, účastní se domluvených turnajů s okolními mužstvy.

V průběhu celého kalendářního roku pořádá spolek zejména ve svém areálu Za 
Kartouzy sportovní, kulturní a ostatní zájmové ak�vity. 

Fotbalisté, nohejbalisté A a hráči stolního tenisu se účastní utkání, jak v krajských, tak v 
okresních soutěžích. Nohejbalisté B, volejbal, florbal, tenis, cvičení pro ženy a lední hokej 
využívají pro svůj ak�vní pohyb sportoviště nejen v Městysi Vladislav. 

Mar�n Otruba, předseda

TJ Vladislav

ČERVENEC NOHEJBALOVÝ TURNAJ TROJIC O ZLATÝ TRAKT (KLUZIŠTĚ)

ZÁŘÍ, ŘÍJEN DRAKIÁDA (AREÁL ZA KARTOUZY)

LISTOPAD  LAMPIÓNOVÝ PRŮVOD PRO DĚTI (AREÁL ZA KARTOUZY)

PLÁNOVANÉ AKCE NA ROK 2025

PROSINEC  TURNAJ TROJIC VE STOLNÍM TENISE (TĚLOCVIČNA)

ÚNOR  SPORTOVNÍ PLES (SOKOLOVNA)

ČERVEN  ŽIVÉ ČLOVĚČE NEZLOB SE (KLUZIŠTĚ)

ŘÍJEN  HALLOWEEN PÁRTY (KLUZIŠTĚ)

DUBEN  ČARODĚJNICE, DĚTSKÉ HRY (KLUZIŠTĚ) 

ČERVEN  DĚTSKÝ DEN (AREÁL ZA KARTOUZY)

SRPEN  TÉMATICKÝ DEN PRO DĚTI K UKONČENÍ PRÁZDNIN (KLUZIŠTĚ)

více bodů než získaných sedm, když se hrálo se soupeři z úvodu tabulky, ať už to 
byly Bedřichov, Dukovany, Herálec nebo Měřín? A v neposlední řadě také prohry na 
hřiš�ch soupeřů vždy o jednu branku v úvodních čtyřech kolech?

MARTIN OTRUBA: Děkuji za rozhovor

JIŘÍ TEXL: Po přihlášení mužstva do okresního přeboru z 1.A třídy v minulos� 
jsme museli budovat mužstvo nové, přišli mladí hráči, kteří neměli s vyšší soutěží 
zkušenos�. Zůstali však i hráči, kteří vyšší soutěže už absolvovali. Po několika letech 
v okresním přeboru, kdy klub vždy patřil ke špičce, jsme si vyšší soutěž vykopali. 
Mohlo se postupovat i z jiných pozic, ale kluci si to chtěli vykopat na 1. místo 

a zvítězit, což se podařilo až v předloňské sezoně. Do 1.B třidy jsme vstoupili jako 
mužstvo kompaktní, kterému se herně velice dařilo, a proto asi nebylo až takové 
překvapení, když jsme postoupili sice z 2. místa, ale postoupili. Rozdíl mezi 
mužstvem tenkrát a dnes? V sezonách 2012‒2014 byl tým poskládaný z hráčů, kteří 
měli zkušenos� a v minulos� hráli vyšší soutěže. Dnešní mužstvo je složené ze dvou 
kategorií, stář, kteří mají zkušenost, a mládí, kteří takové soutěže teprve hrají.

MARTIN OTRUBA: Na jaře letošního roku se 
podařilo postoupit ihned o soutěž výše po předchozím 
postupu také v minulé sezoně. Považujete toto za překvapení, nebo se skutečně 
projevila síla a soudržnost kolek�vu? Není bez zajímavos�, že tento dvojitý postup 
se zopakoval opět po dese� letech. Je vůbec reálné srovnání týmů v letech 
2012‒2014 a 2022‒2024?

JIŘÍ TEXL: Do nadcházející pě�letky bych si přál, aby 
se mužstvu mužů dařilo, aby udrželi co nejdéle 6. ligu. 
Samozřejmě, že nám chybí dorostenecké mužstvo, ale 
snad do budoucna se to nějak podaří i za cenu spojení 
s jiným mužstvem. Co se týká hřiště ‒ moje zbožné 

přání je mít někde ještě jedno (třeba i menší) pro trénování, na jedno hřiště je toho 
moc. Také pořízení odpovídající techniky na údržbu stávajícího

JIŘÍ TEXL: Určitě mám radost, že se mužstvo konsolidovalo, že jsem jako trenér 
s �mto týmem hrál výborný fotbal, a to vedlo k dvěma 
postupům. Jako částečný správce hřiště mám radost, 
když se nám společně s Městysem Vladislav podařilo 
vybudovat automa�cký závlahový systém, což má za 
následek kvalitnější trávu. Také jsem spokojený, jak se 
nám daří pracovat s mládeží, i když to není vždy lehké. 
Jen doufám, že se nám podaří mládež dovést až do 
doplnění některých z nich do A. týmu.

MARTIN OTRUBA: Za pět let tak bychom měli 
oslavit významné jubileum. Co si přát do nadcházející 
pě�letky? Je vůbec něco co by vám dělalo staros�? Ať 
se jedná např. o věkový průměr týmu mužů, který je 
v současné době 30,5 let, nebo o chybějící doroste-
necké mužstvo, nebo pouze jedno travnaté hřiště pro 
celkem pět kategorií včetně mládeže?

JiŘÍ TEXL: Do sezony jsme vstupovali jako nováček s kádrem, který je již několik let 
pohromadě a 6. ligu si kluci vykopali sami a chtěli si 
vyzkoušet i tuto vyšší soutěž. Letní příprava proběhla 
dle mých představ, měli jsme v přípravě kvalitní celky 
z vyšších soutěží. Hlavně pohárové utkání s Žirovnicí 
jsme odehráli výborně a mohli jsme se radovat 
z vítězství na penalty. Do soutěže jsme vstoupili 
výhrou nad Budišovem, což nasvědčovalo tomu, že 
bychom mohli tuto soutěž hrát. Poté přišlo pár 
zápasů, kde se nám herně celkem dařilo, ale 
neproměňování šancí nás stálo body. Určitě jsme 
odehráli i smolné zápasy během podzimu, kdy jsme 
prohráli o jediný gól, nebo ztra�li body v posledních 
vteřinách zápasů. Doma se mělo získat více bodů, 
některé zápasy jsme odehráli dobře, ale zase nás 
zradila koncovka. No a v některých zápasech jsme 
hráli špatně a herně se nám nedařilo. Snažím se dát 
prostor všem hráčům. Někteří odehráli větší porci 
minut, někteří dostávali méně šancí....

Mar�n Otruba

MARTIN OTRUBA: V roce 2024 oslavil fotbalový oddíl už 95 let od založení. 
Z čeho máte současně jako předseda oddílu největší radost? Je to zopakování 
dvojitého postupu v trenérské pozici, nebo úspěšná realizace závlahového systému 
na fotbalovém hřiš�, nebo zcela úplně něco jiného?

MARTIN OTRUBA: Pane trenére, máme za sebou podzimní část sezony v soutěži 
dříve označované jako I.A třída, nově 6. liga. Jak jej hodno�te? Zda je zisk 13 bodů 
adekvátní průběhu celého podzimu? Zda se nedalo získat více bodů, zejména ztráty 
v nastavení utkání s Dukovany a v Nedvědicích určitě mrzí? Doma se asi nedalo brát

V následujících řádcích Vám přinášíme obsáhlý rozhovor s trenérem 
fotbalového týmu mužů a zároveň předsedou oddílu fotbalu TJ Vladislav 

panem Jiřím Texlem.

JIŘÍ TEXL: Rádo se stalo. Přeji celé TJ mnoho úspěchů v budoucnu, příjemné 
proži� zbytku roku, hodně zdraví, štěs� v novém roce a poklidné proži� vánočních 
svátků.    

Rozhovor s trenérem a předsedou TJ Vladislav Jiřím Texlem

Paní zástupkyně ředitele Iva Tichá seznámila přítomné s výroční zprávou o činnos� 
školy. Školská rada v souladu s ust. § 168 odst.1) zák.č. 561/2004 Sb., školský zákon, 
jednomyslně schválila výroční zprávu o činnos� školy.

Jednání školské rady zahájil v 15,30 hodin p. Jaroslav Oborný přivítáním členů 
školské rady, a to za zástupce školy paní Mgr. Ivu Tichou a paní Mgr. Gabrielu 
Plajerovou, za zástupce rodičů paní MUDr. Danu Augus�novou a paní Mgr. Zuzanu 
Ležákovou a za zástupce zřizovatele pana Vojtěcha Peroutku a pana Bc. Jaroslav 
Oborného. 

NÁMĚTY A PŘIPOMÍNKY 
Dana Augus�nová vznesla na zástupce školy a zřizovatele tyto dotazy:

ź Voda na pi� ve školní jídelně – Na žádost rodičů bude ve školní jídelně voda na 
pi� k dispozici celoročně. 

Iva Tichá

ź Elektronické žákovské knížky – Škola nebude zavádět elektronické žákovské 
knížky, protože vychází z nega�vních zkušenos�, kdy nemalá část rodičů na 
elektronickou komunikaci reaguje pozdě, nebo vůbec nereaguje.

ź Lyžařský výcvikový kurz (informace) – Žákům, kteří se zúčastní LVK, byly 
informace předány dne 6. 11. 2024 (viz žákovská knížka).

ź Proč byla zvýšena platba za družinu – Škola i přes rostoucí náklady na družinu 
několik let nezvyšovala úplatu. Vzhledem k této skutečnos� a potřebě 
nakoupit do družiny výtvarný materiál se zřizovatel rozhodl navýšit částku. 
Částka plně odpovídá pravidlům pro stanovení úplaty za zájmové vzdělávání.                             

Zápis z jednání školské rady Základní školy a mateřské školy Vladislav
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Odvoz odpadu je v dnešní době stále aktuálním tématem, které si zaslouží naši pozornost a ak�vní přístup. Když se zamyslíme nad �m, jakým způsobem 
nakládáme se tříděným odpadem, je jasné, že efek�vní využívání kontejnerů, které jsou určeny právě pro tento účel, hraje klíčovou roli v op�malizaci celého 

procesu odpadového hospodářství. Správné a cílené spravování těchto kontejnerů má dalekosáhlé důsledky nejen pro naše peněženky, ale i pro ochranu životního 
prostředí, což je dnes téma, které by mělo být na prvním místě zájmu nás všech.

Jedním z nejdůležitějších aspektů správné správy kontejnerů je minimalizace nákladů na jejich údržbu a odvoz. Když se kontejnery vyvážejí pouze tehdy, když jsou 
skutečně naplněny, dochází k významným úsporám v oblas� paliva. To má přímo pozi�vní dopad na množství emisí skleníkových plynů, které jsou uvolňovány do 
atmosféry, což je problém, kterému čelíme na globální úrovni. Podle sta�s�k od společnos� Ekokom se ukazuje, že v praxi je situace mnohem horší, než bychom si mohli 
myslet; až 40 % objemu vyvážených kontejnerů tvoří vzduch. To znamená, že pla�me nemalé peníze za odvoz vzduchu, což je nejen ekonomicky neefek�vní, ale i 
ekologicky nezodpovědné.

Jednoduché úpravy, jako je sešlápnu� krabic nebo PET lahví, mohou významně přispět k lepšímu využi� prostoru v kontejnerech. Vysypání plastového odpadu z pytlů 
je další banalita, která ovšem může mít dalekosáhlé 
důsledky. Uvědomte si, že �mto způsobem šetříte nejen 
své peníze, ale také přispíváte k udržitelnějšímu 
hospodaření s odpady. Každý z nás může přispět k tomu, 
aby se naše obce staly čistšími a ekologičtějšími místy pro 
život.

Je důležité mít na pamě�, že každý z nás má svou roli 
v procesu třídění odpadu. Až příště půjdete ke kontejne-
rům, věnujte pozornost tomu, co a jak tam vkládáte. Každý 
malý krok, který uděláte, se počítá. Změna našeho 
přístupu k odpadovému hospodářství může vést 
k výrazným úsporám a zlepšení kvality životního prostředí. 
Koneckonců, naše planeta nám dává tolik, a je na nás, 
abychom jí to vrá�li a zajis�li, že i budoucí generace budou 
mít možnost žít ve zdravém a čistém prostředí. Učit se, jak 
efek�vně využívat kontejnery na tříděný odpad, je tedy 
nejen otázkou ekonomie, ale také morální odpovědnos� 
vůči našemu světu.     

Jan Havlena

Jak na tříděný odpad

Kouř, který se z těchto zdrojů uvolňuje, je plný škodlivých látek, které nejen že 
fyzicky znečišťují vzduch, ale také způsobují ob�že pro lidi, kteří žijí v blízkos�. 
Mnozí z těch, kteří se k těmto prak�kám uchylují, si neuvědomují, že �mto 
způsobem ohrožují nejen zdraví svých sousedů, ale i své vlastní. Vdechování 
toxických látek, které se uvolňují při spalování nevhodných materiálů, může vést k 
vážným zdravotním problémům, jako jsou respirační onemocnění, alergie a další 
chronické zdravotní komplikace.

V této souvislos� bych chtěl apelovat na všechny, kteří se dopouštějí těchto 
nezodpovědných prak�k, aby zvážili důsledky svého jednání. Je důležité si 
uvědomit, že stále pla� obecní vyhláška, které zakazují spalování některých druhů 
paliv, a existují také hygienická omezení na ochranu ovzduší. Tyto předpisy mají za 
cíl chránit jak životní prostředí, tak zdraví obyvatel. Nedodržování těchto předpisů 
může vést k vysokým pokutám, které se mohou pohybovat v �sících korun 
a nepochybně za�ží vaši finanční situaci.

Je tedy na každém z nás, abychom si uvědomili, jak důležité je chovat se 
zodpovědně a s ohledem na naše okolí. Spalování odpadů je nebezpečné, 
nezákonné a především nezodpovědné. Důrazně vyzývám všechny, kdo se 
k takovým prak�kám uchylují, aby od nich upus�li a přehodno�li způsob, jakým 
nakládají s odpady. Existují mnohem lepší a ekologičtější způsoby, jak se zbavit 
odpadků ať už prostřednictvím recyklace, kompostování nebo správného třídění 
odpadu. Společně můžeme chránit naše zdraví a naše životní prostředí.                 

Navíc, když lidé spalují odpad, riskují také poškození svých vlastních zařízení. 
Kotel, komín a další vytápěcí systémy mohou utrpět vážné škody, které si vyžádají 
nákladné opravy, nebo dokonce výměnu. Je třeba si uvědomit, že nesprávné 
spalování může vést k narůstajícím nákladům na údržbu a provoz vytápěcích 
systémů, což se nakonec odrazí na peněžence každého jednotlivce. A co víc, existuje 

také reálné nebezpečí vzniku požáru, které může mít devastující následky nejen pro 
majetek, ale i pro životy lidí.

Jan Havlena

palování odpadů je problém, který se s nástupem topné sezony znovu Sdostává do popředí zájmu veřejnos�, a to zejména v kontextu lokálních zdrojů 
vytápění. Jakmile se ochladí počasí, mnozí lidé, bohužel, přistupují k nebezpeč-
ným a nezodpovědným prak�kám, které zahrnují spalování různých druhů 
odpadů, jako jsou PET láhve, igelitové tašky, pneuma�ky, polystyrén, PVC a další 
materiály, které rozhodně nepatří do kotlů či kamen. Tyto činy nejenže ohrožují 
životní prostředí, ale také mají závažný dopad na zdraví všech obyvatel v okolí

Spalování odpadů

Pokud byste chtěli přispět – ať už na samotnou 
sanaci nebo na potřeby kostela a farnos� obecně – 
je možné tak učinit poskytnu�m částky na účet 
6096393319/0800 (příp. využít přiložený QR kód).

Vojtěch Loup

Velké díky patří jednak panu Matějkovi za jeho odbornost i citlivost 
v provádění prací, jednak také všem farníkům, kteří 
demontovali jednotlivé čás� oltářů, stěhovali 
sochy a celkově kostel na sanaci připravili a pak také 
vše uvedli do původního stavu.

V druhé polovině měsíce října probíhala sanace dřevěných prvků v našem 
kostele. Některé čás� mobiliáře byly silně napadeny dřevokazným 

hmyzem, proto bylo nutné k tomuto zákroku přistoupit co nejdříve. Sanaci 
provedl ThLic. PhDr. Marek Matějek, Ph.D. Th.D. z firmy Krovservis. Cena za 
provedenou sanaci byla 30.000,- Kč. 

 Sanace ve střížovském kostele
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Kurzy digitálního vzdělávání vám pomohou zvládnout práci s počítačem, získat základní i 
pokročilé dovednos� v oblas� IT, naučit se efek�vně pracovat s online nástroji nebo se 
ponořit do tajemství sociálních sí�. Program Jsem v Kurzu se snaží pomoci všem, kteří 
chtějí zůstat konkurenceschopní a neztra�t se v rychle se měnícím digitálním světě.

 Staňte se součás� digitální budoucnos� s programem Jsem v kurzu – vzdělání je klíč k 
lepším příležitostem!      Dana Augus�nová

inisterstvo práce a sociálních věcí České republiky představuje program Jsem Mv kurzu, který je zaměřen na zlepšení digitální gramotnos� a získání nových 
dovednos� v oblas� technologií. Tyto kurzy jsou určeny všem, kteří chtějí držet krok 
s dobou – ať už jste student, rodič na rodičovské dovolené, zaměstnanec nebo senior.

Pokud máte zájem a nevíte, jak se zapojit, zastavte se v naší knihovně! Rádi vám  
pomůžeme s výběrem vhodného kurzu a poskytneme  všechny potřebné informace 
k registraci.

Velkou výhodou tohoto programu je financování. Většina kurzů je částečně hrazena 
z evropských fondů a prostředků státu, což znamená, že účast na kurzech je pro účastníky 
zdarma nebo za velmi výhodných podmínek. Nemusíte se tak obávat vysokých nákladů – 
stačí se jen zaregistrovat  na webových stránkách Ministerstva páce a sociálních věcí a začít 
se učit. Každý účastník může  využít až 50 �síc korun na pokry� nákladů na studium. 
Výukové programy se  dají často absolvovat i online.

Kurzy digitálního vzdělávání

Velice mě těší, že vám brýle od nás slouží a pomáhají při každodenních činnostech 
i relaxaci. Věřím, že si užijete vánoční pohodu naplněnou rozzářeným pohledem, 
hezkými dárky a splněnými přáními.

DOPŘEJTE SI KVALITNÍ SPÁNEK

UDRŽUJTE DOSTATEČNOU HYDRATACI OČÍ

Milí zákazníci,
s nastávajícími vánočními svátky a blížícím se koncem roku bych Vám ráda 
poděkovala za projevenou důvěru a podporu v celém tomto roce.

Jeden z nejcennějších darů, který už nosíte každý den při sobě, je hlavně váš zrak. 
Těší mě Vaše důvěra v můj pohled na péči právě o tento Váš dar. Proto jsem si 
tentokrát připravila pár �pů, jak o něj pečovat v zimním chladném období.

Předvánoční hek�cké období působí nejen na celkovou únavu, ale i na zrakovou 
pohodu. Během spánku se sítnice opět regeneruje. Dopřejte si odpočinek 
k načerpání energie a uvidíte, že odpočatýma očima bude svět ještě barevnější.
DBEJTE NA ZDRAVOU VÝŽIVU OČÍ
Pestrá a vyvážená strava, jak zmiňují všichni výživoví poradci, je základem pro 
celkové správné fungování organismu. Potraviny bohaté na vitamíny A, C, E, zinek, 
lutein a Omega 3 jsou nejvíce využité pro podporu zraku. Patří sem např. citrusy, 
listová zelenina, ryby, ořechy, borůvky… nebo v případě většího nedostatku využi� 
výživových doplňků.

Suchý vzduch může v těchto dnech, kdy se topí, působit podráždění, pálení nebo 
svědění očí. Pravidelné větrání místnos� stejně jako oční zvlhčující kapky pomohou 
suchos� očí ulevit.
ZAMEZTE ÚNAVĚ OČÍ PŘI PRÁCI S OBRAZOVKAMI

BEZPEČNÉ ŘÍZENÍ ZA ŠERA A V NOCI
Speciálními brýlemi pro řidiče, vhodnými filtry nebo žlutými rozjasňujícími clonami 
bude vaše cesta bezpečnější a pohodovější i při zhoršených světelných podmín-
kách, například při jízdě v noci nebo mlze.
CHRAŇTE OČI PŘED OSLNĚNÍM
Sluneční brýle nejsou jen ochrana zraku v létě, ale i v zimním období, zejména když 

se sluneční paprsky odráží od sněhu. Nezapomínejte na brýle s UV filtrem, vhodná 
je i polarizace pro jasné a kontrastní vidění.
KOSMETIKA PRO OČI
Pečujte o oči i vhodnou kosme�kou. Pleť v oblas� očí je mnohem citlivější, proto je 
vhodné používat kosme�cké přípravky přímo pro tyto par�e.
PRAVIDELNĚ SI NECHTE KONTROLOVAT ZRAK

Potřebujete-li změřit dioptrie nebo poradit s výběrem brýlí či kontaktních čoček, 
neváhejte mě navš�vit, ráda se s Vámi uvidím a najdeme společné řešení. Mé 
zaměření je také na komplexnost, prevenci a péči o zrak.

Stálá obliba sledování digitálních zařízení se stává běžnou denní ru�nou, především 
při dlouhých zimních večerech. Podpořte úlevu očí pravidelnými přestávkami nebo 
i vhodnými dioptrickými brýlemi s filtry.

V příš�m roce se můžete těšit na zajímavé nabídky a akce jak z produktové řady, tak 
z oblas� zdraví, či akci líčení pod 
brýlemi, která již proběhla 
v letošních podzimních dnech. 
Připravuji i nové webové stránky 
rozšířené i o řadu odborných 
článků. Budete-li mít dotazy 
nebo téma, které by vás zajímalo 
z op�ckého oboru, budu ráda za 
vaši zpětnou vazbu.
Na závěr vám přeji  krásné 
a klidné svátky plné pohody a do 
nového roku hodně zdraví, 
štěs�, lásky a vzájemného 
porozumění.
Děkuji za vaši přízeň a těším se 
v dalším roce 2025 na viděnou!

Pečujte o oči i vhodnou kosme�kou. Pleť v oblas� očí je mnohem citlivější, proto je 
vhodné používat kosme�cké přípravky přímo pro tyto par�e.

S úctou Leona Matoušková

Jak udržet oční zdraví

Knihovny, které získaly ocenění „knihovna roku“, rozšířily svou ak�vitu v pořádání 
besed, kvízů, deskových her nebo dílniček pro dě� a rodiče. Dalším důležitým 
faktorem je i vytvoření klidného a příjemného prostředí, kam si mohou občané zajít 
posedět a něco si přečíst nebo jen tak se setkat a popovídat si. A právě přímá 
komunikace především u mladé generace bývá dnes omezená. V souvislos� s 
těmito poznatky bych ráda, aby si do knihovny našly cestu i dě�. Máme v knihovně 
několik deskových her, které si mohou přijít zahrát, máme k dispozici dva počítače, 

notebook i tablet, které může využít každý občan. V sobotu 9. 11. 2024 pořádala 
občanská inicia�va „Živá Vladislav“ odpoledne s deskovými hrami. Bylo možno si 
vyzkoušet z širokého výběru her, různých náročnos� a pro všechny věkové skupiny. 
Vládla zde příjemná atmosféra a rodiny s dětmi, které přišly, strávily pěkné 
odpoledne. V průběhu příš�ho roku tuto akci zopakujeme.

 současnos� obecně klesá návštěvnost veřejných knihoven. S �mto Vproblémem se potýká i naše knihovna. Počet čtenářů střední a starší 
generace je přibližně stejný, ale nepřibývají mladší čtenáři a dě�. Proto moderní 
knihovny nejsou pouze místem, kde se půjčují knihy, ale začínají se stávat místem

Probíhá spolupráce s mateřskou školkou, aby i nejmenší dě� knihovnu poznaly. 
Každý měsíc pro ně bude připravený nějaký program a věřím, že si knihovnu oblíbí. V 
listopadu se nakoupilo 40 nových knih všech žánrů a začátkem prosince se obmění 
výměnný fond knih. Pro dospělé v příš�m roce chystám knihovnický kvíz. Knihovna 
má svoje facebookové stránky, kde budu informovat o novinkách i připravovaných 
akcích. Zároveň zde můžeme komunikovat o tom, co by naši čtenáři v knihovně 
uvítali.      Iva Ryglová

setkávání, klidu i vzdělávání.

Knihovna






